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Javna tribuna o notariatih
in še čem

V torek, tretjega marca je bila v veliki sejni dvora-
ni skupščine občine Ljubljana Vič-Rudnik zanimiva
javna tribuna na temo treh novih pravniških zakonov
in sicer o odvetništvu, notariatu in državnem izpitu
za pravnikc.

Javno tribuno je vodil dr. Ivan Kristan, ki je
v uvodu povdaril, da nova ustavna ureditev Slovenijo
utemeljuje kot demokratično republiko, socialno in
pravno državo. Omenjeni trije zakoni pa so osnova
za spoštovanje načel pravne države.

Vse tri zakone je predstavil Janez Breznik, sveto-
valec republiškcga Izvršnega sveta v Ministrstvu za
pravosodje in upravo, ki je dejal, da so ponujene
rešitve v osnutkih zakonov bistveno drugačne in
boljše od dosedanjih, saj upoštevajo tudi rešitve iz
tuje tovrstne zakonodaje.

V razpravi je dr. Peter Čeferin v imenu Odvetniške

zbornice Slovenije povedal, da se odvetniška zborni-
ca strinja s predlaganim zakonom o odvetništvu, saj
je plod žolčnih razprav med predlagateljem in odvet-
niki. Poudaril je temeljni pomen neodvisnosti odvet-
ništva in postregel s podatkom, da je odvetništvo
edina asociacija, v kateri samoupravljanje dejansko
živi že skoraj 130 let.

Z novo zakonodajo naj bi po letu 1944, ko so
z odlokom AVNOJ-a ukinili inštitucijo, ki izvaja
javna pooblastila, ponovno uvedli notariat. Gre za
tako imenovano latinsko varianto notaiiata. To je
javna služba, ki je neodvisna in služi predvsem izda-
janju javnih listin. Ta novost bo gotovo vnesla sveži-
ne v slovenski pravni prostor in razbremenila upra-
vo, kar bo pozitivni premik v smeri pravne države.

Dekan pravne fakultete dr. AJbio Igiičar je podal
nekaj kritičnih pogledov na osnutek zakona o držav-
nem izpitu za pravnike, ki so se pred dnevi izobliko-
vali ob obravnavi na fakultetnem svetu. Najostrejše
kritike so letele na predvideni izbirni izpit, s katerim
se negira fakulteto. Sicer pa je dekan sam državni
izpit podpr! in izrazil upanje, da bo postal sestavni
del podiplomskega študija in pomenil običajen zak-
ljuček pravniškega izobraževanja.

Študentje 3. in 4. letnika pravne fakultete pa so
podali svoje vizije nadaljnjega izobraževanja. Pred-
vsem so izpostavljali primat univerzitetnega izobra-
ževanja v obliki povprečne ocene, kvalitativno različ-
nost študija prava na obeh slovenskih univerzah ter
prevelik vpliv pravosodnega ministra.

Javna tribuna v organizaciji republiškega in občin-
skega odbora LDS je tako uspela.


